
Secretaria – Assumptes Generals

ACTA DE SESSIÓ  EXTRAORDINÀRIA DE PLE 

Identificació de la sessió

- Caràcter: extraordinari
- Data: 18 de desembre 2024
- Horari: de 12.05 h a 13.15 h 
- Lloc: Sala Magna  
- Convocatòria: primera i única

Assistents 

- Miguel Nadal Vaquer, batle-president
- Delia Clar Barceló, secretària acctal. 
- Carlos Darder Rosell, 1r tinent de batle
- Maria del Mar Castañer Lozano, 2a tinenta de batle
- Andrea Pomar Capó, 3a tinenta de batle 
- Juan A. Lorente Torres, 4t tinent de batle
- José Porcel Fiol, 5è tinent de batle
- Antònia Frau Crespí, regidora (PP)
- Gabriel Barceló Munar, regidor (PP)
- Llum Castañer Morenilla, regidora (PP)
- Laura Celià Gelabert, regidora (MÉS per Sóller)
- Joan Carles Simó Artero, regidor (MÉS per Sóller)
- Aurora Torrens Horrach, regidora (MÉS per Sóller)
- Elvira Assumpta Arbona Cortés, regidora (MÉS per Sóller)
- Jaume Mateu Lladó, regidor (PSIB-PSOE)
- Sandra Montaner Mas, regidora (PSIB-PSOE)
- Sebastià Aguiló Roig, regidor (Seny i Sentit)

Absents

- Esther Alfonso Peláez, regidora (Seny i Sentit) (ha excusat l’absència)

Ordre del dia
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1. Exp. 2865/24. Dació de compte de l'informe de control intern, exercici 2023.
2.  Exp.  4679/20.  Ratificació  de  l'acord  de  la  Junta  de  Govern  d'aprovació  de  la  pròrroga  del 
conveni de col·laboració entre aquest Ajuntament, l'Ajuntament de Fornalutx i ABAQUA per a la 
millora del sistema de sanejament i depuració associat a l'EDAR de Sóller.
3. Exp. 7337/24. Aprovació de factures amb omissió de la funció interventora.
4. Exp. 4275/24. Dissolució de l'entitat "Casa Hospicio", depenent d'aquest Ajuntament, que fou 
creada com a residència per a persones grans i/o necessitades.
5. Exp. 7234/24. Dissolució de l'entitat "Patronato Municipal de la Vivienda", depenent d'aquest 
Ajuntament i creat el 22 de setembre de 1961. 

Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el president obre la sessió, 
procedint-se a la deliberació dels assumptes inclosos en l’ordre del dia 

Desenvolupament de la sessió 

1. Exp. 2865/24. Dació de compte de l'informe de control intern, exercici 2023

Es dona compte de l’informe en aquest sessió plenària. 

2. Exp. 4679/20. Ratificació de l'acord de la Junta de Govern d'aprovació de la pròrroga del  
conveni de col·laboració entre aquest Ajuntament, l'Ajuntament de Fornalutx i ABAQUA 
per a la millora del sistema de sanejament i depuració associat a l'EDAR de Sóller

Pren la paraula la senyora Frau i diu que es tracta d’aprovar la pròrroga del conveni.
El senyor Mateu diu que donarà suport a la pròrroga. Entén que amb aquest conveni es regula la 
depuració d’aigües de Sóller i Fornalutx i que, sense ell, correspondria a Sóller assumir-ho tot. Vol 
posar  de  manifest  les  qüestions  ja  expressades  a  la  comissió  informativa:  la  relativa  a  la 
problemàtica de les aigües depurades a Sóller, a la contaminació dels aqüífers, tema que considera 
que s’ha de resoldre i que diu és la idea que recollia el Pla d’horts i tarongers; també la intenció 
manifestada pels tècnics de modificar les bombes d’impulsió -sobre tot en Es Port -,  com se durà a 
terme la depuració terciària coneguda la compra d’uns terrenys devora la Depuradora per fer-la, i 
sobre tot la falta de resolució de la salinitat de l’aigua de la depuradora que impedeix emprar-la per 
regar. Diu que en aquests cinc anys passats no hi veu que s’hagin fet passes per solucionar-ho. 
Finalment manifesta la seva preocupació pels anuncis de l’ajuntament amb la gestió de l’aigua en el 
sentit de prorrogar el contracte amb Aqualia, malgrat no sigui l’objecte d’aquest punt considera que 
s’ha de tenir en compte tot el cicle de l’aigua, que sempre han defensat una gestió pública d’aquest 
sistema, cosa que vol deixar apuntada i demana que no se’n prorrogui el contracte i es municipalitzi 
el servei. Hi està d’acord amb prorrogar el conveni però diu ser crític amb els aspectes que ha 
explicat i que li agradaria es tenguessin en compte.
Per Més per Sóller intervé la senyora Arbona i diu que no té res a dir de la pròrroga del conveni 
però que, com ja ha assenyalat el PSOE, hi ha una llista d’assumptes pendents: la separació de les  
pluvials; la salinitat de l’aigua, malgrat hi hagi un estudi d’Aqualia, està sense resoldre; la compra 
del solar de devora la Depuradora és del desembre del 2023 sense haver-s’hi fet res,  ja que els 
tècnics  encara  ni  han  començat  la  tramitació  de  la  necessària  modificació  puntual  i  finalitza 
assenyalant que, tot i que el conseller és del PP, encara no s’ha fet res.
El senyor Aguiló excusa l’absència de la senyor Alfonso, motivada por raons mèdiques, i contradiu 
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el senyor Mateu sobre la depuració terciària. Els recorda que el projecte està realitzat per Tragsa, 
que l’ajuntament el té, que al butlletí oficial ha sortit declarat d’interès general per accelerar els 
procediments,  que el  solar confrontant de la Depuradora està pendent  del canvi d’ús bé per la 
regidoria o bé per la conselleria d’Agricultura mitjançant cessió municipal del solar, cosa que entén 
és feina de l’ajuntament, que al pressupost hi havia dotació d’1,4 milions d’euros provinents del 
Consell destinats a aquesta finalitat. Recorda també que Tragsa amb Aqualia van fer un estudi per 
esbrinar l’origen de la salinitat de’s Port, descobrint que ve de la zona de’s Través, en concret de la 
zona d’Antoni Montis, on les sondes van detectar el major nivell  de salinitat.  I que hi havia el 
compromís del director general de Palma en aquell moment, que segueix essent-ho ara amb el PP, 
coneixedor de la problemàtica i que des de l’Ajuntament se li ha «d’apretar» perquè continuï la 
feina, descobreixi d’on ve la sal, pistes que ja se coneixen per l’estudi esmentat on hi va assistir el 
gerent d’Aqualia. Es manifesta a favor del conveni amb Abaqua però que se’ls hauria de «depurar» 
per  responsabilitat  ateses  les  més de 100 denúncies  per  males  olors  i  manca  de funcionament 
rebudes. 
El senyor Darder intervé per reiterar que la proposta és prorrogar el conveni, que totes les qüestions 
que s’han plantejat corresponen a la regidoria de Medi Ambient, i que la seva titular la senyora 
Frau les hi treballa. 
El senyor Porcel, com els altres portaveus i el batle, desitgen la prompta recuperació de la senyora 
Alfonso.  Continua i diu que vists els informes tècnics i jurídics el seu vot serà favorable. 
La senyora Frau intervé per dir que continuen la feina iniciada per Seny i Sentit, que Aqualia  i 
l’Ajuntament hi estan a sobre,  en relació a l’estudi de salinitat de l’aigua, que una vegada se sap 
que el problema és del bombeig de la zona d’Antoni Montis cap amunt es continuarà la feina dins 
any nou. També diu que els serveis tècnics municipals treballen amb la requalificació dels terrenyes 
per passar-ho cap el Consell. Finalitza dient que són actuacions lentes però que s’hi està treballant. 
El batle conclou que s’hi molta  feina amb l’assumpte de la depuradora i  confia  solucionar-ho. 
Demana als regidors si volen fer qualque pregunta al tècnic municipal senyor Buades, present per 
resoldre-les, sense que n’hi hagi. 

Passada a votació, per unanimitat i en votació ordinària, la Corporació ACORDA: 

1. Facultar al Batle per a la signatura del conveni i de tots els documents que siguin necessaris per a 
l’efectivitat del present acord.
2.  Comunicar aquest acord a la Conselleria de la Mar i del Cicle de l’Aigua (Agència Balear de 
l’Aigua i la Qualitat Ambiental) als efectes adients.

3. Exp. 7337/24. Aprovació de factures amb omissió de la funció interventora

Pren  la  paraula  la  senyora  Pomar.  Diu  que  acabant  l’any  s’hi  duen  a  aprovació  les  factures 
extrajudicials, factures que per diferents motius no han seguit el procediment de contractació i per 
tant han de passar per plenari perquè els proveïdors puguin cobrar-les. Hi destaca que hi ha crèdit 
suficient per cobrir-les, l’import de les quals puja a 19.229,42 euros. Recorda que el pagament 
mitjà de proveïdors és de 20,27 dies, per sota dels 30 dies que permet la llei. Acaba agraint la feina 
del departament d’Hisenda.
El senyor Mateu ressalta que en el primer punt de l’ordre del dia, de dació de compte, hi ha un 
informe d’intervenció que fa un toc d’atenció quant a la manera de gestionar la part econòmica de 
l’Ajuntament, concretament el fet de fer contractació verbal i les extrajudicials. Li sorprèn que en el 
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mateix ple s’hi duguin ambdós expedients i que això li fa pensar si en presten prou atenció als 
informes que s’eleven a la batlia. Li preocupa que es continuïn duent expedients d’extrajudicials al 
ple, malgrat entén que hi ha casos comprensibles. Assenyala un dubte sobre una factura de poda 
que s’ha duit des de la regidora dels Serveis Socials. El seu vot serà desfavorable.
La senyora Torrens  diu que, com ja van exposar a la comissió d’Hisenda, no n’hi donaran suport 
perquè estan en contra  d’haver  de recórrer  sempre a  aquest  sistema per  manca de previsió de 
l’equip de govern. Incideix amb la necessitat de què els pressupostos haurien d’acompanyar les 
polítiques  estratègiques  del  govern,  entenent-los  com  a  eina  bàsica  per  marcar  les  fites  més 
importants  que  hauria  de  fer  un  equip  de  govern,  i  que  des  de  Més  per  Sóller  han  exigit  
reiteradament la seva confecció per establir-ne les prioritats de la legislatura, sense resultats. 
El  senyor  Aguiló  entén  que  n’hi  expedients  que  han  de  passar  amb  l’omissió  de  la  funció 
interventora però que n’hi ha molts altres que poden seguir el corresponent expedient i diu haver 
demanat si se’n podien dissociar uns dels altres. Considera que, com van tots en un paquet,  no en 
pot donar suport a la proposta però tampoc oposar-se a qui ha fet la feina la cobri. El seu vot serà 
d’abstenció. 
Pel PP el senyor Darder expressa la frase de «receptar i prendre», esmenta la legalitat d’aquest 
procediment que es porta a la pràctica des de fa molts anys en aquest plenari, amb el mateix sistema 
d’ara. Diu que l’important és que els proveïdors cobrin i es satisfà pel «promig» de 20 dies en què 
se’ls paga. Conclou amb l’agraïment al departament d’Hisenda i a la seva regidora per la feina que 
fan.
El senyor Porcel manifesta el seu vot favorable a la proposta.
La senyora Pomar intervé de nou per comentar que el discurs de l’oposició és sempre el mateix, 
que ho troba normal pel fet que no governen. 
La senyora Castañer Morenilla explica el motiu de la inclusió de la factura de poda d’arbres als 
Serveis Socials per motius d’urgència ateses les exigències del consorci sociosanitari, dins de les 
seves  competències,  davant  aquest  ajuntament  (en  relació  a  les  obres  a  fer-hi  per  l’empresa 
adjudicatària de les obres a l’edifici de l’Escorxador).
La senyora Celià li replica a la senyora Pomar que no falsegi les dades fent veure que tots som 
iguals i dient que és l’oposició qui posa traves a aquest tipus de factures. Diu que ho són els tècnics 
municipals (referint-se a l’informe inclòs a l’expedient del primer punt de l’ordre del dia); que han 
governat i que les factures extrajudicials que ells presentaren a plenari no arriben ni «a les soles de 
ses sabates» de les del PP, que van haver d’assumir més d’1 milió d’euros de factures sense pagar 
de la legislatura 2011-2015, i que ara, tant a la legislatura passada com a aquesta, s’hi estan duent 
contínuament  d’extrajudicials.  Conclou,  dirigint-se  al  senyor  Darder,  que  ella  xerra  respecte 
d’aquest ajuntament i no d’altres. 
El senyor Mateu entén i se sorprèn, referint-se a la poda dels arbres de l’Escorxador, que aquesta 
despesa l’hagi assumit l’ajuntament per no estar inclosa dins el conveni de cessió de l’Escorxador, i 
que els Serveis Socials disposaven de pressupost el mes de desembre per fer les feines. 
La senyora Castañer Morenilla fa l’aclariment dient que el 6 de setembre va rebre una comunicació 
de temes pendents, essent un d’ells la poda dels arbres, que en coordinació amb altres departaments 
municipals, i per evitar un retràs de les obres del futur centre de dia, hi va assumir les despeses el 
seu departament. 
La senyora Pomar intervé per matisar que a l’informe de l’expedient del punt 1 de l’ordre del dia 
(dació  de  compte)  també  es  diu  que  el  procediment  actual  és  legal  amb la  tramitació  que  hi 
correspon.
La senyora Celià demana si la partida d’atenció protocol·lària de batlia està exhaurida; el batle li 
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respon que no, i demana si de la partida de regals de batlia es podia abonar la poda d’arbres en lloc 
dels Serveis Socials. 
El batle respon que no hi veu on és el problema de l’origen dels doblers, que són de l’Ajuntament, i 
que s’han destinat a una cosa concreta en ajuda d’una regidoria, però a precisió de la senyora Celià 
diu que a dia d’avui no els té els 12.000 € del cost de la poda a la seva àrea. Conclou no entendre el 
debat plantejat. 
La senyora Castañer, per explicar-se millor, diu que en aquell moment, sobre el 15 de setembre, va 
estudiar la situació i comprovà que disposava d’aquests doblers d’altres partides seves sense ús, i 
sense afectar cap servei.    
El senyor Mateu diu no estar convençut de les respostes perquè diu que si sobren doblers dels 
Servei Socials és que s’ha pressupostat malament. No entén el perquè d’una factura extrajudicial de 
setembre quedant tres mesos pel davant d’execució del pressupost. I li preocupa que als Serveis 
Socials li sobrin doblers i surtin, podent fer-ho d’una altra partida menys compromesa des del punt 
de vista social. Ho considera una mala decisió. 

Passada a votació, per 9 vots a favor ( PP i regidor no adscrit), 6 en contra (MÉS per Sóller i PSIB-
PSOE),  i 1 abstenció (SENY I SENTIT), i en votació ordinària, la Corporació ACORDA: 

1.- Reconèixer i liquidar totes i cada una de les factures relacionades en el present expedient, per un 
import global de 19.229,42 euros.
2.-  Aplicar  les  esmentades  factures  i  despeses  a  les  aplicacions  pressupostaries  del  vigent 
Pressupost  de  2024,  d'acord  amb l'aplicació  pressupostària  suggerida  en  la  relació  de  factures 
adjunta a l’expedient.

Passat a votació, per 9 vots a favor (8 PP, 1 No Adscrit)  1 PSIB-PSOE, 2 SENY I SENTIT), i 4 
abstencions (MÉS per Sóller), i en votació ordinària, la Corporació ACORDA: 

4. Exp. 4275/24. Dissolució de l'entitat "Casa Hospicio", depenent d'aquest Ajuntament, que 
fou creada com a residència per a persones grans i/o necessitades

El senyor Lorente defensa la  proposta.  Diu que és una antiga entitat  nomenada Casa Hospicio 
creada l’any 1949 com a residència per a persones grans o necessitades,  amb més de 50 anys 
inactiva, per la qual cosa existeixen -diu- sobrades raons per dissoldre-la i actualitzar el Registre de 
la Propietat i donar continuïtat amb la seva cessió de l’Ajuntament a l’IBAVI. 
El senyor Mateu entén que amb aquest punt es dissol l’entitat que gestionava l’Hospici passant-ne 
tots  els  béns  a  l’Ajuntament,  i  sobre  això  no en  té  res  a  dir.  Aprofita  per  manifestar  la  seva 
preocupació per l’anunci de cessió de l’Hospici al Govern, encara no concretada perquè diu que el 
protocol signat és molt genèric, sense que li consti cap conveni de cessió, per tant no una declaració 
d’intencions  sinó un document  amb validesa  jurídica.  Li  preocupa de la  proposta  la  cessió de 
l’Hospici a una empresa privada que l’exploti durant 75 anys per fer-hi lloguer i en tregui profit,  
essent una cessió de patrimoni públic municipal històric. Diu no estar en contra de convertir-lo en 
habitatge públic, considerant com a millor fórmula que fos l’IBAVI qui pagàs les obres i gestionés 
la promoció amb els procediment que té per als habitatges protegits, i no per una empresa privada 
de la qual no se sap com els adjudicarà ni a quin preu. Finalitza dient estar d’acord amb la proposta 
però demana més informació sobre aquests aspectes. 
El batle intervé i diu que el conveni signat és única i exclusivament a què la gent de Sóller tengui la  
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possibilitat  d’accedir  a  un habitatge,  que serà de lloguer  i  preu taxat,  i  que no serà l’empresa 
aquesta qui els posi. Deriva en la regidora de Serveis Socials les explicacions més concretes sobre 
aquest assumpte. 
Intervé per MÉS per Sóller el senyor Simó i entén que, com només es tracta d’una agrupació de 
registres perquè l’ajuntament  en disposi d’ells  com propietat  seva, no hi veu cap obstacle amb 
aquesta acció. Li preocupa, no obstant, el seu futur per les qüestions apuntades pel senyor Mateu i 
també per la gestió que se’n pugui fer. Per això diu que esperen informació i que hi estaran atents  
perquè no passi com a d’altres edificis municipals. 
El senyor Aguiló s’alinea amb el criteri de l’oposició i diu que és un primer pas per desbloquejar la 
llibertat d’operació de l’Hospici, que després interessa sebre el que és més convenient, si que ho 
exploti una empresa privada o el propi IBAVI, si bé diu que no és el tema a debatre. 
El senyor Darder argumenta que, a part d’allò ja explicat pel senyor Lorente, l’edifici, des de la  
marxa de les monges, està deteriorat i que el millor és que es pugui convertir en habitatges dignes, i 
que seran a preu taxat. 
El senyor Porcel diu que en base al que han dit els seus companys d’equip de govern hi donarà 
suport a la proposta. 
La senyora Castañer Morenilla explica que s’hi estan preparant les clàusules per a les bases del 
concurs. Diu que serà un un lloguer regulat per l’IBAVI, i que la diferència rau en què l’empresa 
que guanyi la licitació recuperarà la inversió en forma de quotes mensuals dels llogaters, però amb 
preu  regulat  pel  govern;  no  sap  per  quants  anys  perquè  s’ha  de  fer  primer  aquesta  valoració. 
Finalitza dient que està contenta d’aquesta actuació. 
El batle intervé per destacar la importància de fer els habitatges, i diu que és un començament. 
El senyor Mateu vol aclarir que ara no hi ha un conveni signat entre Ajuntament i l’IBAVI, sinó un  
protocol, d’intencions li respon el batle.
La senyora Castañer Morenilla diu que es va firmar el conveni de protocol i que, a partir d’aquí es  
segueix amb les bases amb les clàusules, en les quals s’hi treballa, per firmar el contracte de cessió 
definitiu. 
El senyor Mateu manifesta la seva preocupació expressada abans pel fet que el govern del PP va 
modificar la llei en dos sentits: ampliar el període de cessió, normalment de 50 anys, fins als 75 
anys; i flexibilitzar els requisits d’adjudicació d’aquests habitatges. Li preocupa qui decidirà a qui 
se li dona, perquè creu que amb la llei d’ara l’empresa adjudicatària té molt de marge per decidir  
sobre els criteris. El batle li respon que «zero» marge. Creu que l’IBAVI té molta experiència en 
gestió  directa  dels  habitatges,  opció  que  defensa,  i  que  amb  l’actual  no  sap  quines  són  les 
condicions. Diu que el seu vot serà favorable a l’operació sempre i quan la gestió sigui pública per 
tot l’exposat sobre els dubtes amb el sistema d’adjudicació i cobrament dels pisos. 
La senyora Castañer Morenilla  repeteix que les bases, els requisits,  els posa l’Ajuntament  amb 
l’IBAVI, sobre els quals hi treballen, i no l’empresa adjudicatària. Continua per dir que el cost 
dependrà del nombre d’habitacions,  segons les preferències exposades, i  que el  càlcul  no el  fa 
l’Ajuntament, així com tampoc fixa el preu màxim regulat del lloguer social. I que no sap en quants 
anys l’adjudicatària recuperarà la inversió per dependre això del nombre de pisos que surtin i del 
seu import. Finalitza dient estar-hi tranquil·la amb el model escollit. 

Passada a votació, per unanimitat i en votació ordinària, la Corporació ACORDA: 

1. Acordar la dissolució de l’entitat denominada ‘Casa Hospicio’, dependent d’aquest ajuntament, 
que fou creada com a residència per a persones grans i/o necessitades.
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2. Amb efectes de l'anterior data quedarà extingida la personalitat jurídica de la esmentada entitat 
local, quedant derogat el seu reglament i succeint-li universalment en tots els seus béns, drets i 
obligacions  l'Excm.  Ajuntament  de  Sóller,  a  l'efecte  del  qual  s’incorpora  al  Patrimoni  de 
l'Ajuntament tots aquells béns de naturalesa patrimonial que la citada entitat hagués pogut obtenir 
sota qualsevol títol legal, incloent tots els recursos i drets que pogués ostentar en el moment de la 
seva dissolució, realitzant-se els oportuns ajustos comptables.
3. Aquest acte administratiu es publicarà en el BOIB i en la seu electrònica municipal.
4. Facultar al senyor batle per a dictar quants actes, subscriure quants documents i realitzar quantes 
accions siguin precisos per a portar a efecte els apartats anteriors d'aquest acord, impulsant-se el 
procediment pel citat òrgan en tots els seus tràmits no resolutoris i actes de mera tramitació, sense 
perjudici de l'exercici de les seves pròpies atribucions legals.
5. Donar trasllat  d'aquest acord perquè en prengueu coneixement  i oportuns efectes al Registre 
d'Entitats Locals, al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, a la Comunitat Autònoma de 
les Illes Balears, a l'Agència Estatal  de l'Administració Tributària,  a la Seguretat Social i altres 
organismes que procedeixi.

5.  Exp.  7234/24.  Dissolució  de  l'entitat  "Patronato  Municipal  de  la  Vivienda",  depenent 
d'aquest Ajuntament i creat el 22 de setembre de 1961.

Defensa  la  proposta  el  senyor  Lorente.  Explica  l’origen  de  l’entitat,  sense  actuacions  però 
registrada i amb possibles afectacions cap a tercers, i que entén s’ha de dissoldre. 
El senyor Mateu diu no tenir res a dir tret de l’aspecte històric d’aquesta entitat, i reitera el demanat 
a la comissió informativa, perquè consti a plenari, que aquesta dissolució no suposi cap càrrega per 
a l’Ajuntament ni se’n pugui perdre cap solar o espai. El seu vot serà favorable.
La senyora Celià diu que aquest punt va lligat  quant a la tramitació amb l’anterior, i amb certa 
vinculació a nivell de relat i de contingut per la preocupació per l’habitatge al municipi. Expressa el 
seu desacord pel lloc on fer els habitatges i com gestionar-los. Es manifesta en contra de la gestió 
privada i la finalitat que se li dona a l’edifici. Diu que desconeixia l’existència d’aquesta entitat i 
amb  els  objectius  i  prioritats,  l’any  1961,  tan  vigents  avui  en  dia.  Considera  l’opció  de  no 
dissoldre’l,  recuperar  aquesta  figura  «donant-li  una  volta»  i  sigui  l’encarregada  d’impulsar  i 
desenvolupar les polítiques d’habitatge del nostre municipi. Fer-hi una revisió dels seus estatuts. 
Més que res, continua, que servís aquesta voluntat col·lectiva per demostrar la voluntat de posar-hi 
remei als problemes de l’accés a l’habitatge. Com diu s’ha exposat al punt anterior, amb la gestió 
per una empresa privada durant 75 anys, hi poden passar moltes coses, i que canviaran les persones 
i  les  coses  però  l’empresa  continuarà  existint  amb  la  gestió  lucrativa  dels  habitatges.  En 
contraposició a aquest model de gestió privada demana no dissoldre aquesta entitat, ja que existeix, 
sinó actualitzar-la i usar-la per a impulsar les polítiques municipals. El seu vot serà contrari a la 
proposta. 
El  senyor  Aguiló  no  li  troba  sentit  mantenir-lo  perquè  diu  que  el  sistema  emprat  per  donar 
solucions als problemes l’any 1961 ha canviat amb el temps; que aquest Patronat va néixer amb 
una realitat totalment diferent malgrat l’objectiu sigui el mateix. El seu vot serà favorable. 
El senyor Darder incideix amb allò expressat pel senyor Aguiló, el pas de més de 60 anys i una 
nova realitat considerant-la, aquesta entitat, sense raó d’existir. 
El senyor Porcel es manifesta a favor de la proposta de dissoldre-la.
El senyor Lorente assenyala que aquest Patronat tenia caràcter público-privat i que si en 60 anys no 
s’ha fet cap habitatge i considera el model seguit des de la regidoria de Serveis Socials com el més 
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indicat. 
El batle finalitza precisant que han passat 63 anys, que no els consta que aquesta entitat hagi fet cap 
actuació i que tothom està d’acord amb la necessitat de crear habitatges.    

Passada a votació, per 12 vots a favor (PP i regidor no adscrit, PSIB-PSOE i SENY I SENTIT) i 4 
vots en contra (MÉS per Sóller), en votació ordinària, la Corporació ACORDA: 

1. Acordar la dissolució de l’entitat denominada ‘Patronato Municipal de la Vivienda’, dependent 
d’aquest ajuntament i creat el 22 de setembre de 1961.
2. Amb efectes de l'anterior data quedarà extingida la personalitat jurídica de la esmentada entitat 
local, quedant derogat el seu reglament i succeint-li universalment en tots els seus béns, drets i 
obligacions  l'Excm.  Ajuntament  de  Sóller,  a  l'efecte  del  qual  s’incorpora  al  Patrimoni  de 
l'Ajuntament tots aquells béns de naturalesa patrimonial que la citada entitat hagués pogut obtenir 
sota qualsevol títol legal, incloent tots els recursos i drets que pogués ostentar en el moment de la 
seva dissolució, realitzant-se els oportuns ajustos comptables.
3. Aquest acte administratiu es publicarà en el BOIB i en la seu electrònica municipal.
4. Facultar al senyor batle per a dictar quants actes, subscriure quants documents i realitzar quantes 
accions siguin precisos per a portar a efecte els apartats anteriors d'aquest acord, impulsant-se el 
procediment pel citat òrgan en tots els seus tràmits no resolutoris i actes de mera tramitació, sense 
perjudici de l'exercici de les seves pròpies atribucions legals.
5.  Donar trasllat  d'aquest acord perquè en prenguin coneixement  i  oportuns efectes  al  Registre 
d'Entitats Locals, al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques, a la Comunitat Autònoma de 
les Illes Balears, a l'Agència Estatal  de l'Administració Tributària,  a la Seguretat Social i altres 
organismes que procedeixi.

El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

La secretària                                                                                         Vist i plau
                                                                                                              El batle-president

                                                         

Que es doni compliment al que s’ha acordat. 
Sóller, 18 de desembre de 2024.

El batle                                     Davant meu 
                                                 La secretària 

S’ha donat compte al Ple, a la sessió ordinària de dia 15 de gener de 2025 i s’aprova per unanimitat. 

La secretària
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